

[18] 陈绍杰,刘小岩,韩野,等. 充填膏体蠕变硬化特征与机制试验研究[J]. 岩石力学与工程学报, 2016, 35(3):570-578.
CHEN Shao-jie, LIU Xiao-yan, HAN Ye, et al. Experimental

study of creep hardening characteristic and mechanism of filling paste[J]. *Chinese Journal of Rock Mechanics and Engineering*, 2016, 35(3): 570-578.

Applicability Analysis of Chen's Method in the Research of TATB-based PBX Creep Behavior

ZHAO Long, GAN Hai-xiao, TANG Wei, TANG Ming-feng, ZHOU Hong-ping

(Institute of Chemical Material of China Academy of Engineering Physics, Mianyang 621999, China)

Abstract: To improve the experimental efficiency of creep behavior research of polymer bonded explosive (PBX) for the further study of the long-term service performance, the adaptability of Chen's method in the experimental study of PBX creep behavior was investigated and analyzed. The uniaxial compression creep experiments of a TATB-based PBX material under the stress levels of 5.5, 11, 16.5 MPa and 22 MPa were carried out by Chen's multistep loading method and separate loading method, respectively. Chen's data processing method is applied to deal with the creep test results of multistep loading, the creep curves under different loading were obtained, and compared with the creep curves obtained by separate loading method. Results show that creep curves obtained by both methods under the stress levels of 5.5 MPa and 11 MPa are coincident, but the ones obtained by Chen's method are lower than the ones obtained by separate loading method under the stress levels of 16.5 MPa and 22 MPa, which indicates that Chen's method can be well applied to the creep experimental study of the material under low stress level, and can be applied to the study of long-term service properties further. While under high stress level, obvious creep hardening effect is observed so that creep curves from Chen method are only in accord with the real separate ones at creep deformation stage but discount occurs in the stage of instantaneous elastic deformation.

Key words: polymer bonded explosive(PBX); creep; Chen's method; multistep loading method; creep hardening

CLC number: TJ55

Document code: A

DOI: 10.11943/j.issn.1006-9941.2018.07.010



《含能材料》实现单篇网络首发

为了以规范的网络期刊出版方式更快更好地确立作者的科研成果首发权,全面提高学术论文的传播效率和利用价值,《含能材料》与《中国学术期刊(光盘版)》电子杂志社有限公司(简称电子杂志社)签署了《CAJ—N 网络首发学术期刊合作出版协议》,通过《中国学术期刊(网络版)》(CAJ—N)进行《含能材料》单篇网络首发。

自 2018 年 5 月起,凡经《含能材料》审定录用的稿件将在《中国学术期刊(网络版)》(CAJ—N)上网络首发,后视编排情况发布整期汇编定稿,并印刷出版。

为规范网络首发版式,请投稿作者登录本刊网站,仔细阅读本刊投稿须知,并依据投稿模板中相关要求认真撰写论文。录用定稿网络首发之后,在后续整期汇编定稿网络版和印刷版中,不得修改论文题目、作者署名及排序、作者单位以及其主要学术内容,只可基于编辑规范进行少量文字的修改。

欢迎作者投稿本刊。欢迎读者通过中国知网、本刊网站阅读并使用 DOI 引用本刊最新录用论文。

《含能材料》编辑部